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På onsdag hadde 
10.-klassingene fra 
Svarholt skole en hel 
dag på Newton-rom-
met ved Aust-Lofoten 
videregående skole. 
Elevene var med det 
av de første fra Vest-
vågøy som benyttet 
seg av tilbudet.

Therese edvardsen helberg 
therese.helberg@lofotposten.no

Det er tre år siden Newton-
rommet sto klart ved Aust-Lo-
foten videregående skole. 
Rommet skal være et sted for 
elever fra hele regionen til å 
lære om matematikk, naturfag 
og teknologi, alt av undervis-
ningsopplegg som tilbys er ba-
sert på kompetansemål.

Denne uken var første gang 
Newton-lærer Guro Molaug tok 
imot Vestvågøy-elever på New-
tonrommet. 

På mandag var Ballstad skole 
på besøk, på onsdag var det 
Svarholt skole fra Stamsund sin 
tur. 

Rom for hele regionen
– Dette skal jo være et rom for 
hele regionen. Men det har blitt 
utfordrende i forhold til flere 
ting, der iblant kjørevei og tid, 
forteller Molaug, og forklarer at 
bruk av Newton-rommet er god 
innarbeidet blant skolene i Vå-
gan, men at hun er glad for at 
andre skoler enn Vågan-skole-
ne nå benytter seg av tilbudet. 

Samarbeid med Kystver-
ket
Svarholt skole har i forkant av 
Svolvær-turen satt seg inn i ar-
beidsoppdraget som er laget av 
Newtonrommet i samarbeid 
med Kystverket. Oppdraget er 
et ledd i Lektor2-prosjektet 
som går ut på at det samarbei-
dets med arbeidslivet om un-
dervisning i realfag.

Hele dagen er satt av til at 
elevene skal forske, og utarbei-
de en rapport for ulike mulighe-
ter Kystverket har for en mer 
miljøvennlig drift av Skomvær 
fyr. 

I gjennomgangen av oppdra-
get kommer det tydelig fram at 
elevene fra Stamsund kan litt 
av hvert om energi og energikil-
der. 

På spørsmål om hva som skal 

til for å skape energi. Svarer 
elevene ivrig, til begeistring for 
Newtonlæreren. 

Artig å lære noe nytt
Thea Andersen og Jenny Tun-
stad Lindgaard synes det er ar-
tig å lære på en annen måte, og 
i tillegg få lov til å være med å 
løse en utfordring for arbeidsli-
vet. De er ikke fremmed for 
oppgaven. Tidligere har de, og 
resten av klassen, vært hos Ler-
øy i Stamsund for å utarbeide 
en rapport i forhold til råstoff-
kvalitet.

– Da undersøkte vi god og 
dårlig fiskefilet for å kunne reg-

ne ut svinn, og hvor mye de 
tapte på det, forteller Thea. 

Jentene er enig i at å samar-
beide med bedrifter gjør det en-
klere å lære ting. 

– Vi får det bedre med oss når 
får være ute og jobbe, og det er 
gøy å lære om bedriftene, for-
teller Thea. 

begge er enig om at besøket 
på Newtonrommet gjør det en-
klere å lære. 

– Det er artig å lære noe nytt, 
og gøy når vi får være her, sier 
Jenny. 

Godt utstyr
Naturfagslærer Raymond Bak-
ken håper på flere turer øst-
over.

– Vi synes det er kjempebra å 
kunne være her. Vi ser at moti-
vasjonen hos elevene øker, for-
teller han og synes det er stas å 
få komme til et sted med godt 
utstyr og kompetente folk. 

– Energi er rett inn i vårt pen-
sum, sier han og refererer til ar-
beidsoppdraget elevene skal 
løse. 

– Jeg håper vi kan få til et årlig 
besøk for elevene hit, sier han. 

�� Vestvågøy-skole med søkelys på realfag:

Første
NewtoN-besøk

Realfag: Thea og Jenny synes det er artigere å lære gjennom praktisk arbeid.  Foto: therese helberg

læReR: Newtonlærer Guro 
Molaug viser hva som må til for å 
lage elektrisitet.

Besøk: Elevene fra Svarholt 
skole i Stamsund fulgte nøye med 
på introduksjonen fra Newton-
lærer Guro Molaug.

føRste: 10.klassingene hadde 
sin første tur til Newtonrommet på 
onsdag. 
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– Vi har ikke vært storforbru-
ker av det, for å si det sånn. 
Det er en utfordring med 
transport så langt, sier han 
og peker på at det ikke er satt 
av penger i budsjettet for å 
skysse Vestvågøy-elever til 
Vågan for å benytte seg av 
rommet. 

– Per i dag så må skolene 
våre finne midler til trans-
port innenfor de rammene 
de har i dag.

Utdanningssjefen er klar 
på at avstanden i regionen er 
utfordrende.

– Når geografien gjør at det 
blir så store avstander så 
kunne fylket lagt bedre til 
rette, mener han og viser til 
at uansett plassering av til-
bud i regionen byr på utfor-
dringer for andre.

Vestvågøy har gått inn for 
å satse på realfag, og utdan-
ningssjefen mener Newton-
rommet kan være med på 
den satsingen.

– Vi ønsker helt klart å bru-
ke det mer. Vi får prøve å 
være kreativ og se om vi kan 
sende flere skoler samtidig, 
jeg drøfte dette sammen 
med rektorene, slår han fast, 
og avslører at han har hørt 
mye positivt om tilbudet fra 
Vågan-rektorer. 

Han legger ikke skjul på at 
det som begrenser bruken 
fra kommunen side er tids-
bruk og penger. 

– Det er pengesekken som 
holder oss igjen. Det koster å 
få skysset elevene så langt, 
sier han og viser til at det er i 
underkant av syv mil mel-
lom Svolvær og Leknes. 

Bruk av 
Newtonrommet:

– Det er 
penge-
sekken 
som 
holder 
igjen

Flakstad-bedriftene 
har styrket egenkapi-
talen kraftig de siste 
seks årene.

Magnar Johansen 
magnar.johansen@lofotposten.no

Fra Flakstad ble omstillings-
kommune i 2012 og fram til 
2017 økte egenkapitalen samlet 
i bedriftene fra 93 til 250 millio-
ner kroner. 
– Jeg sier ikke at alt skyldes om-
stillingsstatusen, men den har 
nok bidratt til å bedre økono-
mien for en del bedrifter, sier 
Rolf G. Zimmermann som har 
ledet Flakstad Utvikling AS si-
den starten. 
21. mars legger generalforsam-
lingen ned selskapet, og det vi-
dere næringsarbeidet overføres 
til Flakstad kommune. 

– Vanskelig
Ifølge analyseselskapet Oxford 

Research sin evaluering har 
omstillingsarbeidet bidratt 
sterkt til at det er skapt 67,6 nye 
arbeidsplasser siden 2012. En 
statistikk basert på Statistisk 
sentralbyrå viser en nedgang 
på 66, fra 621 til 555.
– Det er vanskelig å måle eksakt 
effekt av omstillingsprogram-
met. Våre tall er basert på infor-
masjon fra bedriftene som har 
deltatt i programmet, sier Zim-
mermann.
Han trekker fram tall fra SSB 
som viser en positiv utvikling i 
perioden. Antall enkeltmanns-
virksomheter har økt fra 177 til 
195. Antall bedrifter som sys-
selsetter mellom en og fire per-
soner har økt fra 31 til 38. Be-
drifter som sysselsetter mellom 
20 og 49 personer er tredoblet, 
fra tre til ni. 

– Vellykket
I sum har Flakstad 263 bedrif-
ter, 30 flere enn i 2012.
– Jeg vil si at dette har vært et 

vellykket prosjekt, sier Tor 
Henning Jørgensen som har 
vært styreleder i Flakstad Ut-
vikling siden 2014. Jørgensen 
er til daglig rådmann i Dønna, 
og har deltatt i flere omstil-
lingsprosjekt.
– Det har bidratt til å løfte reise-
livet. Omstillingsselskapet har 
også vært med å bidratt til in-
vestering i fiskefartøy. Men det 
tar tid å se effektene. Hvor vel-
lykket arbeidet har vært får vi 
svar på om ti år. 
Han mener Flakstad har et godt 
grunnlag å bygge næringsarbei-
det videre på.
– Kommunen har hatt egen næ-
ringssjef i omstillingsperioden. 
Styret har fått verdifull kompe-
tanse. Begge deler er en styrke i 
det videre arbeidet.

Videreføring
Flakstad fikk omstillingsstatus 
i 2012 på grunn av nedgang i an-
tall fiskere. I overkant av 15 mil-
lioner kroner er betalt ut av 

rammen på 24 millioner kro-
ner. 125 søknader har fått til-
sagn om penger. Rådmann Er-
ling Sandnes mener det er vik-
tig at kommunen viderefører 
næringsarbeidet på en god 
måte. 
– Noe kan vi gjøre selv, andre 
oppgaver kan vi kjøpe ved be-
hov. 
Han viser til at kommunen har 
etablert kontorer til utleie i Kal-
legården på Ramberg der flere 
aktører er på plass. Sandnes ser 
gjerne at flere etablerer seg. Fa-
brikken næringshage og Lofo-
ten Matpark har tidligere luftet 
etableringsplaner i Vest-Lofo-
ten. 
– Etablering av et kontorfelles-
skap på Ramberg er også en del 
av omstillingsarbeidet, sier 
Sandnes.

– Vellykket 
omstilling

Reiseliv: Styreleder Tor Henning Jørgensen i Flakstad Utvikling AS mener spesielt reiselivet har fått et løft som følge av omstillingsprogrammet. 
 Foto: Magnar Johansen


